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Frissítõ élmény

Látványban és hangban is örömöt szerez a sóstói, egyedi szökõkútpark, még a naplemente elõtt is – pláne, mikor
este rengeteg színben pompázik. A Nemzeti Gyógyhely attrakciója rendre sokakat vonz a fõszezoni programnak
megfelelõ, gyakori fény- és hangjátékával, fák alatti hûsítõ klímájával.

Kedvez a parlagfûnek
az idõjárás

A parlagfû pollenkoncentrációja a napokban több
helyen is elérheti a tüneteket okozó közepes szintet,
így az érzékenyek már számíthatnak az allergiás tü-
netek megjelenésére. Nyíregyházán a Közterület-fel-
ügyelet szakemberei folyamatosan járják a várost,
és figyelmeztetik azokat a telektulajdonosokat, ahol
parlagfüvet találnak.

A Nemzeti Népegészségügyi Központ jelezte, fo-
lyamatosan nõ a parlagfû pollenkoncentrációja. Az
allergiás tünetek erõsségének mérséklésére javasol-
ják, hogy a parlagfû virágporára érzékenyek mielõbb
kezdjék meg a gyógyszeres kezelést vagy keressék
fel kezelõorvosukat a megfelelõ gyógyszeres keze-
lés beállításáért.  Idén a parlagfû tömeges pollenszó-
rása várhatóan augusztus elsõ napjaiban veszi kez-
detét, ekkor már országszerte tüneteket okozhat a
virágpora. Kérdésünkre Bodrogi László, a Közterület-
felügyelet vezetõje kiemelte, tavaly nagy hõség és
szárazság volt, a mostani idõjárás azonban jobban
kedvez a parlagfû növekedésének, így sokkal több a
lakossági bejelentés. A felügyelõk folyamatosan jár-
ják a várost, s miközben például a házszámtáblákat
ellenõrzik, figyelmeztetik azokat a telektulajdono-
sokat, ahol nagy mennyiségû parlagfüvet találnak.

Elõször figyelmeztetnek
A szezon erõsségét nagyban befolyásolja az au-

gusztusi és szeptemberi idõjárás. A pollenterhelést a
tartós, esõs idõszakok átmenetileg visszavethetik, de
a záporok, zivatarok csak rövid idõre tisztítják meg a
levegõt. A szezon tetõzése az elõzõ évek tapaszta-
latai alapján augusztus végén, szeptember elején
várható.  A parlagfû pollenriasztási rendszer térképes
elõrejelzése idén is segíti az allergiásokat. A parlag-
fû ellen leghatékonyabban még a felmagzás elõtt
bimbós vagy virágos állapotban végzett kaszálással
lehet védekezni, a földhasználóknak jogszabályban
elõírt kötelezettsége a parlagfû levágása.  – Azt kell
vizsgálnunk, hol van a fertõzöttség. Ha belterületi,
akkor jogszabály szerint a városi jegyzõ az illetékes,
ha külterületi, akkor a kormányhivatal illetékes osz-
tályának továbbítjuk az információt. Mi elsõsorban a
közterületekre koncentrálunk, az a mi hatáskörünk, s
elõször mindenkit figyelmeztetünk, hogy vágja le, ez
90 százalékban hatásos szokott lenni. A visszaellenõr-
zés után jön – ha mégsem történt semmi – a szankció,
ami helyszíni bírság, vagy más eljárás, aminek akár
többszázezres tétel is lehet az összege – fogalmazott
Bodrogi László. A lakosság által észlelt parlagfüves
területek a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hiva-
tal vagy a Parlagfûmentes Magyarországért Egyesület
oldalán keresztül könnyen bejelenthetõk.

Sunwoda beruházás: fenntartható gyárat építenek Nyíregyházán
Mint ismert, mintegy 580 milliárd forint összértékû

beruházással Nyíregyházán építi fel elsõ európai üze-
mét a világ egyik legnagyobb akkumulátorgyártója, a
kínai Sunwoda, és ennek nyomán több ezer új munka-
hely jön létre – jelentette be Szijjártó Péter külgazdasá-
gi és külügyminiszter múlt csütörtökön, Budapesten. A
cég alelnöke sajtótájékoztatós beszédében kiemelte,
Nyíregyházán a Sunwoda valaha épített legmodernebb,
egyben fenntartható gyárát építi, s Magyarország legszi-
gorúbb alapelvei és normái szerint fognak mûködni, ami
magában foglalja a környezet védelmét.

Beruházásukkal Nyíregyháza az autóipar globális tér-
képére kerül. A bejelentésen dr. Kovács Ferenc hozzátet-
te, a Sunwoda mûködése során kiemelt figyelmet fordít
az energiatudatosságra, a környezetvédelemre és csatla-
koznak az önkormányzat erre vonatkozó monitoring rend-
szeréhez.

A legmodernebb gyáruk készül
Nyíregyházán

– Büszkén jelenthetem be, hogy Nyíregyházán a
Sunwoda valaha épített legmodernebb gyárát építjük –
ezzel a bejelentéssel indította a Külgazdasági és Külügy-

minisztériumban tartott sajtótájékoztatóját a Sunwoda
alelnöke. Dai Zhihua hangsúlyozta, cégük dinamikusan
növekszik, több mint 42 000 alkalmazottjuk van, s több
mint 2600 kutató vesz részt a kutatás-fejlesztésben.

Világszintû technológia, erõsödik a
város szerepe

Világelsõk a fogyasztói elektronikai akkumulátorok
területén, s a 10 legjobb akkumulátorgyártó cég között
vannak az e-mobilitás területén. Ezt a tudást hozzák most
Nyíregyházára a város gazdasági és technológiai jelen-
tõségét erõsítve, beruházásukkal Nyíregyháza az autó-
ipar globális térképére kerül.

Befektetésösztönzési stratégia, kor-
mánytámogatással

A sajtótájékoztatón dr. Kovács Ferenc polgármester azt
mondta, a város 2019-ben jól végiggondolt, tudatos stra-
tégia mentén kezdett bele az ipari parkjának bõvítésébe,
hiszen a munkahelyteremtés folyamatos feladat. Törek-
véseiket megismerve, a kormány is partnerként csatlako-
zott a fejlesztési elképzeléseikhez, hiszen összesen 192

milliárd forinttal támogatja a Nyíregyházi Ipari Park inf-
rastruktúrájának kiépítését.

A Sunwoda a harmadik érkezõ

A korábban betelt 130 hektár után az ipari park új ré-
sze 640 hektár területû, s a beruházások már zajlanak:
az elektromosautó-iparhoz kapcsolódó dél-koreai W-
Scope és a BMW-beszállító, német Boysen elkezdte az
építkezést, majdan szeparátorfilmet és fém takaró-tartó
tálcákat gyártva. Hosszú tárgyalássorozat és egyezteté-
sek után Kína és a világ egyik meghatározó akkumulá-
torgyártója, a Sunwoda is Nyíregyházát választotta.

Szigorú környezetvédelmi feltételek

– A vállalat nemhogy csak azt vállalja, hogy betartja
a magyarországi, egyébként európai összevetésben is rend-
kívül szigorú elõírásokat, hanem azt is, hogy még szigo-
rúbb feltételeket szab a maga számára, és a magyar sza-
bályokhoz képest többlet kötelezettségeket is vállal –
emelte ki a bejelentésen Szijjártó Péter külgazdasági és
külügyminiszter. A Sunwoda építkezése jövõre indul, és
a tervek szerint 2025 legvégén kezdõdik el a termelés.

(Részletek a 3. oldalon.)
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Mindenki ingyen LED-fényforráshoz juthat: tart a regisztráció!

Csökkenthet a villanyszámláján és még a környezet-
védelemért is tehet az, aki regisztrál a most futó ingye-
nes lakossági LED-csereprogramra. Nyíregyháza önkor-
mányzata és a CYEB energiakereskedõ cég hívta fel nem-
régiben a figyelmet a lehetõségre, melynek keretein be-
lül ingyen LED-fényforráshoz lehet hozzájutni. A prog-
ramhoz való csatlakozás akár néhány perc alatt teljesít-
hetõ a ledcsere.hu oldalon.

Mindenki, aki regisztrál a CYEB LED-csereprogramjá-
ra, ingyen fényforráshoz juthat az éves áramfogyasztása,
az izzók száma és használati ideje alapján. Háztartáson-
ként maximum 65 db izzót kaphatunk. Ezen fényforrások
használata jelentõsen csökkenti a villanyszámlát, vala-
mint akár 10 éves élettartamuknak köszönhetõen hasz-
nálójuk sokkal kevesebb hulladékot termel.

Még zöldebb lesz Nyíregyháza

– Mindenkinek megadatott ez a lehetõség, úgyhogy a
város kétféleképpen is gazdagodik. Egyrészt az energia-
költség megtakarításában, másrészt abban, hogy a leve-
gõszennyezettség lényegesen csökken ezáltal is, így még
zöldebb lesz Nyíregyháza – emelte ki dr. Kovács Ferenc
polgármester néhány hete a programot bemutató sajtótá-
jékoztatón.

Jelentõsen csökkenõ
károsanyag-kibocsátás

Nyíregyházán akár több száz tonna csökkenést érhe-
tünk el károsanyag-kibocsátás tekintetében. – Az ország-

A nyíregyháziak a következõ hetekben még élhetnek az egyedi, pénztárcát kímélõ lehetõséggel

ban eddig több mint 400 településen zajlott a program, s
600-an állnak sorba. A már kiosztott izzók tekintetében
eddig túl vagyunk az 1 300 000 darabon. Ez egy óriási
nagy szám – mondta el akkor Meixner István, a CYEB
Kiemelt Ügyfélkapcsolatok igazgatója.

Csak néhány adat kell
a regisztrációhoz

Még lehet jelentkezni a programra, a regisztráció akár
néhány perc alatt teljesíthetõ a ledcsere.hu oldalon. –
Felhívnám azért egy-két dologra a figyelmet, melyet jó,
ha elõkészítenek, hogy egy menetben meg tudják csinál-
ni ezt a regisztrációt. Elsõsorban arra gondolok, legyen
mindenki tisztában azzal, hogy otthon milyen foglalatú-
ak az izzóik. Két szabvány van, egy vékonyabb és egy

vastag foglalatú. Ennél is fontosabb, hogy azon a digitá-
lis eszközön, ahonnan a regisztrációt végzik, legyen meg
a személyigazolványnak, lakcímkártyának a digitalizált
változata, mert ezt csatolni kell. Szintén mellékelni kell
hozzá kéthavi villanyszámlát is, azt is érdemes elõké-
szíteni – hangsúlyozta kérdésünkre dr. Ulrich Attila al-
polgármester.

Jótékonysági része is van

Amennyiben a lakosság jelentõs része regisztrál, Nyír-
egyháza elnyerheti a Zöld Bajnok Címet. Ha ez sikerül,
minden városlakó minden átvett izzója után 5 forintot
ad a CYEB által egy oktatási intézménynek, melyet ki-
jelöl a város.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)

A gyalogosoknak már nyitva a temetõ Korányi úti bejárata

Jól haladnak a felújítási munkálatok az Északi temetõ
Korányi úti bejáratánál. Ennek korábban az áteresztõké-
pessége alacsony volt, gyalogosforgalomra kijelölt sáv
nélkül. A gépjármûvel érkezõk a munkálatok teljes be-
fejezését követõen, a gyalogosok pedig már most korlá-
tozottan használhatják a bejáratot. A temetõ munkatár-
sai kérik a kerékpárral és rollerrel érkezõket, hogy a
jármûveket tolva, a gyalogosforgalomnak szánt részen
használják.

Szélesebb út, kibõvült bejárat
Szélesebb út, új útalap, a 9 méteresre bõvült bejárat,

elkülönülõ kijövõ és bemenõ sáv, külön gyalogosforga-
lomra kijelölt szakasz. Talán ezek a leglátványosabb, már
kész felújítási munkák az Északi temetõ Korányi úti be-
járatánál, ahol a beruházást július 3-án kezdték. Ezen
kívül folyamatban vannak a villanyszerelési munkálatok,
a beléptetõrendszer kialakítása.

Nõ az áteresztõképesség

– Az utóbbi idõszakban végrehajtott szertartások je-
lentõs része az új temetõrészben történt, amely megkö-
zelítése a Korányi úti bejáraton a legoptimálisabb. A ter-
vezésekor nem gondoltak erre a megnövekedett forga-
lomra, így az áteresztõképessége nagyon alacsony volt,
illetve a gyalogosokat a gépjármûforgalom közé terel-
ték. Ezáltal egy balesetveszélyes gócpont alakult ki –
indokolta a felújítás szükségességét Pénzes Tibor, a Sza-

bolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Temetkezési Kft. ügyve-
zetõje.

Gépjármûvel augusztus közepétõl
A gépjármûves forgalom számára a munkálatok teljes

befejezését követõen tudják megnyitni a bejáratot. A ter-
vek szerint ez az idõpont augusztus közepe lesz, de az
ügyvezetõ hozzátette, a felújítás jó ütemben halad, így

az idõjárástól függõen akár hamarabb is esedékes lehet.
A gyalogosok azonban már szombattól használatba ve-
hették az új bejáratot az arra kijelölt sávban, de még
lehet arra számítani, hogy idõszakosan ezt a területet is
lezárják. A temetõ munkatársai kérik a kerékpárral és
rollerrel érkezõket, hogy a jármûveket tolva, a gyalogos-
forgalomnak szánt részen használják.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)

A forgalombiztonság is javul a bõvítéssel és a sávok szétválasztásával
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(Folytatás az 1. oldalról.)

Partnerség a várossal
A múlt csütörtöki bejelentésen a Sunwoda alelnöke,

Dai Zhihua úgy fogalmazott, számítanak a helyi beszál-
lítókra és a jövõbeli alkalmazottakra, valamint a Nyír-
egyházi Egyetemre és a Nyíregyházi Szakképzési Cent-
rumra egyaránt. – Õszintén remélem, hogy miután a nyír-
egyháziak megismernek minket és mûködésünket, csat-
lakoznak hozzánk, hogy együtt írhassuk tovább a
Sunwoda történetet. Ez vonatkozik a helyi beszállítókra
és a jövõbeli alkalmazottakra egyaránt. Támaszkodunk
rájuk; számítunk rájuk, és örömmel tesszük õket a
Sunwoda ökoszisztéma és család tagjaivá.

Társadalmi felelõsségvállalás
– Szeretnénk, ha a közösség tagjaiként tekintenének

ránk, akik kifejezetten a helyi lakosság igényeire szabott
fejlesztéseken keresztül adnak a közösségnek. Ez egy
olyan partnerség lesz, amelybõl minden fél tanulhat és
boldogulhat, ezért a várossal együtt kidolgozzuk a válla-
lat társadalmi felelõsségvállalás stratégiáját.

Fenntartható gyárat építenek
 – Partnerségünk alapvetõ eleme, hogy ügyeljünk egy-

más értékeire, így Magyarország legszigorúbb alapelvei
és normái szerint fogunk mûködni. Ez magában foglalja
a környezet védelmét; ezért fenntartható gyárat fogunk
építeni. 100%-ban zöldáramot szerzünk be, napelempar-
kot telepítünk, miközben tisztítjuk és újrahasznosítjuk
szennyvizünket. Az ipari 4.0 technológiák, így a mester-
séges intelligencia és az IoT ötvözése az üzem napi mû-
ködésében páratlanná teszi nyíregyházi gyártóbázisun-
kat a világon – emelte ki Dai Zhihua, a Sunwoda alelnö-
ke. A vállalat az iparágban megszokottnál korábban
megkezdte a konzultációt a magyar hatóságokkal az
egységes környezethasználati engedélyre (IPPC), és a
környezeti hatástanulmány elõkészítésére (KHV) vonat-
kozóan. A zajterhelés csökkentése érdekében úgy helye-
zik el a gépeket, hogy azok üzemelése a lehetõ legki-
sebb zajjal járjon, valamint extra zajvédõ falakat is tele-
pítenek annak ellenére, hogy hozzávetõlegesen másfél
kilométerre lesznek a legközelebbi lakott területtõl.

A Sunwoda cégcsoportról és az SEVB-rõl
A vállalatcsoportot 1997-ben alapították, központ-

ja Sencsenben található. Az elektromos jármûvek-
hez 2008-ban kezdett el akkumulátorokat gyártani.
Termékportfóliója kiterjedt, számos energiatárolási
technológiát és ahhoz kapcsolódó hardvert kínál az
iparág ismert háztartási márkái számára. Gyárai Kí-
nában és Indiában találhatóak, de képviseleti irodá-
val rendelkezik Franciaországban, Németországban,
az USA-ban és Izraelben is. 2011 óta a kínai, 2022
óta pedig a svájci tõzsdén is jelen van. A cég elõke-
lõ helyet foglal el mind a Kína TOP 500 magánvál-
lalkozását, mind a világ legnagyobb megújuló ener-
getikai vállalatait tartalmazó listán. A 2014-ben lét-
rehozott Sunwoda Electronic Vehicle Battery Co.,
Ltd. (Sunwoda-EVB) a Sunwoda Electronic Co., Ltd.
leányvállalataként látja el az elektromos autózás
ismert szereplõit lítium-ion technológián alapuló fej-
lett akkumulátoraival. Az SEVB az e-mobilitás terü-
letén a világ 10 legnagyobb akkumulátorgyártó vál-
lalata közé tartozik, rendkívül magas kutatási és fej-
lesztési költségvetéssel és több mint 2600 kutató-
val, akiknek jelentõs szerepük van a K+F tevékeny-
ségekben. A Sunwoda elektromosautó-akkumulátor
szegmense a csoport egyik leginkább dinamikusan
növekvõ üzletága, és 2022-ben elnyerte a cég a
Benchmark Tier 1-es Autóipari Akkumulátor Gyártó
minõsítését is.

A legmodernebb gyárát építi fel a Sunwoda Nyíregyházán
Az idei év eddigi legnagyobb hazai beruházásánál elsõdleges szempont a környezetvédelem

Elismerik a magyarországi
beruházási környezetet

Yang Chao, a Kínai Népköztársaság Budapesti Nagy-
követségének ideiglenes ügyvivõje kiemelte, a magyar-
országi beruházások a két ország együttmûködésének
fontos eredményei, és a közös fejlõdés alapja a köl-
csönös tisztelet. Magyarország fejlõdésükben partner,
ezért õk is támogatják a magyar fejlõdési célokat. – A
kínai cégek magyarországi beruházása mutatja, hogy
a kínai cégek elismerik a magyarországi beruházási
környezetet, amely annak is köszönhetõ, hogy kiváló
gazdasági és stabil politikai környezetet tudnak bizto-
sítani.

Egyedi adottságok, nagyívû fejlesztés

A sajtótájékoztatón dr. Kovács Ferenc azt is kiemelte,
nem túlzás: a nagyívû iparipark-fejlesztéssel Nyíregyhá-
za – s vele a térség is – a nemzetgazdasági szempontból
meghatározó, fejlõdõ ívû megyeszékhelyek közé emel-
kedik, az állam által is dinamikusan fejlesztett régió kö-
zepén. A polgármester felhívta a figyelmet, a kibõvült
ipari parkunk egyedi adottságokkal rendelkezik. Két vas-
útvonal övezi, melyek közül az egyik nemzetközi fõvo-
nal, áthalad rajta az M3-as autópálya, érinti a régi és az
új négyes fõút, amely a tervek szerint kétszer kétsávossá
válik Debrecen felé. A fejlesztések eredményeként, s a
Nemzeti Befektetési Ügynökség munkájának is köszön-
hetõen az elmúlt egy évben két új beruházó (W-Scope és
Boysen) érkezett az ipari parkba. A cégek tevékenységi
körébõl is látható, hogy a világgazdaság egyik legdina-
mikusabban fejlõdõ részéhez, az elektromosautó-iparhoz
kötõdnek.

Energiatudatosság és közösségi
szerepvállalás

– A Sunwoda globálisan is az egyik legfejlettebb tech-
nológiával rendelkezõ, fenntartható gyártóegységét tele-
píti majd Nyíregyházára. Megnyugtató, hogy a cég mû-
ködése során kiemelt figyelmet fordít az energiatudatos-
ságra, a környezetvédelemre és csatlakoztak önkormány-
zatunk erre vonatkozó monitoring rendszeréhez. Munka-
erõ, és a beszállítók tekintetében a helyiekre szeretné-
nek támaszkodni, ami nagy segítség lehet ahhoz – s a
jövõnket jelenti –, ha a képzett, karrierre vágyó fiatalja-
inkat itthon tudjuk tartani, vagy haza tudjuk hívni. Tár-
gyalásaink során pedig megegyeztünk abban is, hogy tár-

sadalmi szerepvállalásaikon keresztül több területen is
aktívan bekapcsolódnak a város életébe – emelte ki a
polgármester.

Kiemelt szempont a környezetvédelem

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter
hangsúlyozta, hazánkban ez az idei évben bejelen-
tett legnagyobb beruházás eddig. A tárca vezetõje
leszögezte, a Sunwoda számára a környezetvédelem
kiemelten fontos, a gyár teljes vízigényének 90 szá-
zalékát tisztított szennyvízbõl fogják biztosítani, és
pusztán kézmosási, ivási és egyéb hasonló célokból
fognak ivóvizet felhasználni, ráadásul szennyvíz-elõ-
kezelõt is építenek. A cég napelemparkot is telepíte-
ni fog, és így alapvetõen megújuló energiával bizto-
sítják majd az üzem mûködését, ami elõsegíti, hogy
Magyarország továbbra is azon kevés ország között
lehessen, amelyek a károsanyag-kibocsátásuk csök-
kentése mellett tudják növelni a gazdasági teljesít-
ményüket.

Szigorú feltételek, legmodernebb
technológia

– A vállalat nemhogy csak azt vállalja, hogy betartja
a magyarországi, egyébként európai összevetésben is rend-
kívül szigorú elõírásokat, hanem azt is, hogy még szigo-
rúbb feltételeket szab a maga számára, és a magyar sza-
bályokhoz képest többlet kötelezettségeket is vállal. Rá-
adásul a Sunwoda a most jelenleg elérhetõ legmodernebb
technológiát hozza ide Magyarországra és csatlakozik
az önkormányzati monitoring rendszerhez, amely bizto-
sítja a levegõ-, talaj- és vízszennyezõdések megelõzését
– mondta Szijjártó Péter.

Máshol a Greenpeace is üdvözli
a hasonlókat

A miniszter jelezte, több ország is hatalmas verseny-
ben volt a beruházásért, Magyarország számára hatal-
mas elismerés, hogy minket választottak. Majd ennek
kapcsán kiemelte, nemrégiben jelent meg, hogy a világ
egyik vezetõ autóipari vállalata nagy elektromos akku-
mulátorgyárat épít az Egyesült Királyságban. – Szeret-
ném jelezni, hogy az elsõ szervezet, amely üdvözölte a
gyárnak a felépítését, az a Greenpeace volt, ezért kérek
mindenkitõl majd óvatosságot és körültekintést akkor,
amikor magvas véleményeket fogalmaz meg errõl a be-
ruházásról.

Gazdasági és környezetvédelmi
kérdés a fejlõdés

A miniszter hangsúlyozta, kétségtelenül az elektromos-
autó-ipar nagy gyárépítései fogják meghatározni, hol lesz
gazdasági növekedés és hol nem, ráadásul ez nem csu-
pán gazdasági, hanem környezetvédelmi ügy is, mivel a
közlekedési szektor adja jelenleg a globális károsanyag-
kibocsátás 14 százalékát. Majd figyelmeztetett, azok az
országok, amelyek megszerzik ezen új világgazdasági
korszak legnagyobb beruházásait, gyõztesek lesznek, és
mindazok, akik erre nem képesek, azok a vesztesek ka-
tegóriájába fognak kerülni – fogalmazott.

A minisztériumi sajtótájékoztató teljes anyagát az
összes beszéddel együtt a Nyíregyháza Most címû
mûsorban láthatják, valamint a nyiregyhaza.hu vá-
rosi webportálon.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Yang Chao, a Kínai Népköztársaság Budapesti Nagykö-
vetségének ideiglenes ügyvivõje, Dai Zhihua, a

Sunwoda alelnöke, Szijjártó Péter külgazdasági és
külügyminiszter, dr. Szabó Tünde kormánybiztos,

Nyíregyháza országgyûlési képviselõje, dr. Kovács
Ferenc, Nyíregyháza polgármestere a sajtóbejelenté-

sen, Budapesten
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Új szabadidõs közösségi tér épül a Kertvárosban

Ukrán gyerekek táboroztak Nyíregyházán
A városháza Krúdy termében fogadták az ukrán Ivano-

Frankivszk városból érkezett gyerekeket. Nyíregyháza
önkormányzata testvérvárosi kapcsolata és humanitári-
us segítségnyújtás keretében szervezett számukra ötna-
pos tábort, melynek az volt a célja, hogy a gyerekek
pozitív világszemléletét erõsítse.

A Nyíregyházi Állatparkba, az Aquarius Élményfürdõ-
be, illetve Máriapócsra is ellátogattak az ukrán gyermek-
csoport és felnõtt kísérõik, ahol különféle programok vár-
ták õket. Megismerték a városunk nevezetességeit, kul-
turális intézményeit is.

Lelkileg gazdagodhatnak

– Õk mind olyan gyerekek, akiknek a szüleik a fron-
ton részt vesznek a harcokban. Van pár gyermek, aki már
elvesztette az édesapját. Ennek a szervezetnek a célja,
hogy a gyerekek pozitív világszemléletét támogassa,
gazdagodjanak lelkileg. Végtelenül boldogok voltunk,
mikor meghallottuk, hogy a gyerekek reggel felszaba-
dultan ébredtek, nem kellett menekülniük, nyugodtan
aludtak, ez nekik már nagy dolog – mondta Szofilkánics
Judit, az Országos Ukrán Nemzetiségi Önkormányzat
képviselõje.

Nyugodtan ébredhetnek

25 gyermek és 5 felnõtt várta a programokat, melyek
célja az volt, hogy élményekben gazdag táborozást nyújt-
sanak az otthonukban nehéz körülmények között élõ ta-
nulóknak. – A gyerekeknek nagyon jó érzés itt nyugod-
tan felkelni, amikor a hazájukban háború van és nem

érzik magukat biztonságban – mondta el Mariia Pochynok,
az Ivano-Frankivszk Város Önkormányzat Innovációs Köz-
pont igazgatója.

Nyíregyháza segít

A háború kitörése óta Nyíregyháza önkormányzata több
szempontból is támogatást nyújtott az ukrán menekül-
teknek. – Az elsõ nagyváros vagyunk a határ és Magyar-
ország között. Amikor kitört a háború tavaly, akkor na-
gyon sokan a határátlépés után hozzánk jöttek. Az egye-
temmel volt egy szerzõdésünk, hogy az itt megszállni
akaróknak biztosítunk szállást, ellátást. De küldtünk
gyógyszerszállítmányt a három ukrajnai testvér- és part-
nervárosunkba. A gyerekeknek az ellátását, iskoláztatá-

sát is figyeli az önkormányzat, folyamatosan tart fent olyan
készségeket, amelyek a menekültekkel foglalkoznak. Az
egy év alatt a helyzet megváltozott, mert inkább már
átutazóban vannak itt az emberek – tette hozzá dr. Ulrich
Attila alpolgármester.

Folyamatos a kapcsolattartás

A Nyíregyházára letelepedett menekültek gyerekei már
tanulnak; óvodába, iskolába járnak, ismerkednek a ma-
gyar nyelvvel. A három partner- és testvérvárossal folya-
matos a kapcsolattartás, legutóbb egy beregszászi kór-
ház megsegítésére ajánlott fel az önkormányzat 500 000
forint értékû támogatást.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)

Az elhagyott laktanya területe friss funkciókkal éled újjá

Új közösségi terület kialakítása zajlik a Tiszavasvári
úti laktanyák északi területén. Egy streetball/futball ve-
gyes használatú pálya, egy pingpongasztal, fitneszpark,
futó- és gyaloglókör, mászószobor áll majd a lakosság
rendelkezésére, így több korosztály tudja kellemesen el-
tölteni a szabadidejét. A területen elérhetõ lesz egy vi-
zesblokk, Kneipp-ösvény, utcabútorok. A sportpályák
melletti részeken füvesítés és sûrû faültetés teszi zöldeb-
bé a környezetet. A munkálatok várhatóan õsszel befe-
jezõdnek.

Folyamatban vannak a munkálatok a barnamezõs re-
habilitációs területek északi részén, ahol új közösségi
teret alakítanak ki a Terület- és Településfejlesztési Ope-
ratív Program keretében. A kivitelezés május végén kez-
dõdött, azóta a közmûépítési munkák – mint a csapadék-
víz-elvezetés, szennyvízvezeték építése, ivóvízhálózat
kiépítése – teljesen befejezõdtek. A sport- és fitneszpá-
lyákon öntöttgumi-burkolatok kivitelezése van folyamat-
ban. A fitneszeszközök, a mászószobor és a faveremrács
beépítése már elkészültek. A köztéri bútorokat leszállí-
tották és telepítették. Folyamatban van a vörössalak sé-
tány szegélyének a megépítése is.

Szabadidõs tevékenységek

– Ezeken kívül három filagória készül, amelyekben
ülõpadot, illetve mellette bográcsozókat helyezünk el, a
szabadidõs tevékenységekhez. A leglátványosabb a vi-
zesblokk 70 százalékban föld alatt lévõ épülete lesz.
Mondhatni, föld felett építkezünk, de 40 cm vastagságú
föld feltöltést fogunk készíteni rá, amelybõl egy fa is ki
fog nõni. Távolról tájba illõ lesz, de közelrõl fogjuk látni,
hogy egy vizesblokk, tehát egy köztéri illemhely funkci-
óját fogja ellátni – mondta érdeklõdésünkre Gyuris Nor-
bert projektvezetõ. A területen egy streetball/futball ve-

gyes használatú pálya, egy pingpongasztal, fitneszpark,
futó- és gyaloglókör, mászószobor áll majd a lakosság
rendelkezésére, a négylábúakat pedig két – egy kis és
egy nagy méretû kutyák számára tervezett – kutyafutta-
tóban lehet megmozgatni.

Újabb terület többcélú rehabilitációja
– Két évvel ezelõtt befejezõdött a déli rész rehabilitá-

ciója. Ez a másik régi laktanya is elhagyatottan poroso-
dott, amelyet az önkormányzat úgy próbál felújítani, hogy
a Kertvárosban egyre növekvõ számú, betelepülõ lakos-
ság, a sok gyerekes család számára legyen olyan közös-
ségi tér, ahol jól tud szórakozni. Éppen ezért a fejleszté-
sek többcélúak ezen a területen. Nemcsak különbözõ
pályák vannak és kondipark, hanem van ennek erõteljes

zöld része is fásítással, növény-
telepítéssel, öntözõrendszer ki-
alakításával. Mindez azt gon-
dolom, széles körû társadalmi
elfogadtatásra találhat – emel-
te ki a helyszínen dr. Ulrich At-
tila alpolgármester.

Minden adott az õszi
befejezéshez

A munkálatok az ütemterv
szerint haladnak, várhatóan
õsszel be is fejezõdnek. – Most
érkeztünk el abba a fázisba,
hogy egy szárazabb idõ jó len-
ne... Az átmenetileg nedvesebb
idõjárás miatt lehetnek kisebb
technológiai szünetek. Amint
az épületet le tudjuk szigetelni

kívülrõl, onnantól kezdve belülrõl akadálytalan lehet a
munka. Egyébként minden anyag rendelkezésre áll, jó
csapat dolgozik, és nem látom akadályát annak, hogy ez
õszre elkészüljön és átadható legyen – tette hozzá Gyu-
ris Norbert.

Fenntarthatóság, idõtállóság
A sportpályák tervezésénél fontos szerepet játszott a

terület egyszerû fenntarthatóságának a biztosítása, ezért
döntöttek az öntöttgumi-burkolat mellett, melyek idõtállók
és nagyban csökkentik a sportsérülések kockázatát a szok-
ványos aszfaltpályákhoz képest. Korábban a barnamezõs
területek déli részét már közösségi térré alakították, ahol
játszótér, szociális helyiségek, KRESZ-park kapott helyet.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)
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Történelmi jelentõségû növekedés történt a felvett hall-
gatók számában a Nyíregyházi Egyetemen. Ilyen beveze-
tõvel indított az intézmény vezetõsége a múlt csütörtöki
sajtótájékoztatón, miután egy nappal korábban kihirdették
a ponthatárokat. Idén több mint 1900 hallgató nyert felvé-
telt az általános felvételi eljárásban városunk egyetemére.
Kiemelték, hogy a képzett, diplomás fiatalokra nagy szük-
ség lesz az elkövetkezõ években, mikor az új helyi befek-
tetõk munkaerõ-piaci igényeihez kell igazodni.

Ünnepnapként emlegette a csütörtököt a Nyíregyházi
Egyetem vezetõsége, ugyanis az idei felsõoktatási felvé-
teli eljárás során 86%-os növekedést értek el az egye-
temre felvett hallgatók számában. Mint elhangzott, az
eredményre számítottak, miután az intézmény az ország-
ban elsõként 60%-kal tudta növelni az egyetemre elsõ
helyre jelentkezõk számát.

Számokban mérhetõ komoly növekedés
– Fellélegezhetünk, örülhetünk együtt a hallgatókkal.

Az államilag finanszírozott képzések létszáma a tavalyi
880-nal szemben 1576, ennyi hallgatót finanszíroz a ma-
gyar állam a mi képzési portfóliónkban. Ez 79%-os növe-
kedés a tavalyi évhez képest! Még meglepõbb – a térség
sajátos helyzetére való tekintettel – az önköltséges hall-
gatók számának növekedése. A tavalyi évben 150 önkölt-
séges hallgatót tudtunk toborozni, idén 342-t. A rendszer-
ben ez +128%, csak a növekmény. Így összesen a teljes
felsõoktatási kapacitásunk a tavalyi évben a felvett 1030
fõvel szemben idén 1920 fõ. Ez 86% növekmény a koráb-
bihoz képest – részletezte dr. Szabó György rektor.

86%-kal nõtt a felvett hallgatók száma!
Több forrás, több lehetõség,

vonzó feltételek
Kiemelték, hogy ez a pozitív eredmény elsõsorban a

felsõoktatási létesítményben dolgozók munkájának, az
infrastruktúrának, illetve a vonzó feltételeknek köszön-
hetõ. – Ismert az a tény, hogy modellváltó egyetemként
jóval több forrás áll a Nyíregyházi Egyetem rendelkezé-
sére. Több jut fejlesztésekre, a beiskolázási kampányok-
ra, ösztöndíjakra, és számos más olyan lehetõségre, amely
a hallgatói életet és a mi beiskolázásunkat is könnyíti.
Már az elmúlt években látható volt, hogy emelkedett a
Nyíregyházi Egyetemre jelentkezõk száma. Ebben az
évben ez kiemelkedõ, de hogy ennyi hallgatót fel tud-
tunk venni: óriási jelentõségû – emelte ki Halkóné dr.
Rudolf Éva kancellár.

Az alapszakokat választották legtöbben
Idén az óvodapedagógus, a programtervezõ informati-

kus, illetve a gazdálkodási és menedzsment alapképzési
szakok voltak a legnépszerûbbek. Nõtt az érdeklõdés a
mûszaki tudományok iránt is. Az osztatlan tanári szakok
közül az angol nyelv és kultúra tanára, a magyar nyelv
és irodalom szakos tanár, valamint a történelemtanár volt
a legkeresettebb. Sokan választották a felsõoktatási szak-
képzési szakot.

Még hátra van a pótfelvételi
Az elõrejelzések alapján a számok tovább növeked-

hetnek a pótfelvételi eljárás során. – A póteljárás várha-

tóan július végétõl indul. Ugyanúgy az e-felvételi rend-
szerben kell majd az érdeklõdõknek jelentkezni, mint
ahogyan az általános felvételi eljárás során ez történt. A
póteljárás benyújtására augusztus 6-ig, tehát vasárnap
éjfélig lesz lehetõségük. Nagyon fontos tudnivaló, hogy
póteljárásban csak az nyújthat be jelentkezést, akit vagy
semmilyen magyarországi felsõoktatási intézménybe nem
vettek fel általános eljárásban, vagy egyáltalán nem is
adott be jelentkezést az idei évben. Póteljárás keretében
számos szakunkat meg tudtuk hirdetni ismét állami fi-
nanszírozott formában is. Ide tartoznak az agrárképzési
terület szakjai, a mûszaki képzési terület szakjai, vala-
mint a pedagógusképzési terület szakjai. Az összes többi
képzésünket – ami általános eljárásban is indult – mind
meghirdettük póteljárásban is, többnyire önköltséges for-
mában – sorolta Nagyné Erdõs Judit, a Hallgatói Szolgál-
tató Központ vezetõje.

A kollégiumok is rendelkezésre állnak
A kollégiumi jelentkezésekre továbbra is lehetõsége

van a hallgatóknak. A kancellár kiemelte, a különbözõ
komfortfokozatú kollégiumok eltérõ költségekkel állnak
rendelkezésre. Az elmúlt években hasznosított szabad
kapacitásokat az egyetem – amennyiben szükség van
rá – az egyetemi polgárok javára felszabadítja. Az egye-
temrõl, a póteljárásról, a meghirdetett szakokról, a szak-
irányú továbbképzési szakokra történõ jelentkezés me-
netérõl minden fontos információ elérhetõ az intézmény
honlapján.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)
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Újabb adomány a múzeumnak
Újabb alkotásokkal gazdagodott a Jósa András Múze-

um. Gonda Zoltán festõ- és grafikusmûvész 4 festményét
és 9 grafikáját adományozta az intézménynek. A gondo-
san összeválogatott munkák a mûvész több korszakát
megidézik. A múlt keddi sajtótájékoztatón elhangzott: ez
is jelzi, hogy bár a múzeum zárva tart, a háttérben folya-
matos a munka.

Gonda Zoltán mûvei már nem elõször kerülnek be a
tárlatba. Amikor a múzeum megyei múzeumigazgatóság
volt, akkor a vajai képzõmûvészeti táborból rendszeresen
érkeztek alkotásai az intézménybe. Nyíregyházán a Vikár
Sándor Zeneiskolának is adományozott már egy Kodály-
portrét.

Kötõdik a vármegyéhez
– Nyíregyháza a szülõvárosom, gyermekkorom nagy

részét Kisvárdán töltöttem, ehhez a vidékhez kötõdöm
azóta is. Több kiállításom volt már a vármegyében, pl.
Mátészalkán, Kisvárdán, itt, Nyíregyházán a Pál Gyula
Teremben. Célom volt az, hogy ne csak egy alkalommal
mutassam meg magam, hanem miután az utolsó kötetem
címe az, hogy „Az életem mezsgyéjén”, hagyjak magam
után olyan nyomot, ami, ha már nem leszek, akkor is tud

róla mondani valamit – mondta Gonda Zoltán festõ-grafi-
kusmûvész. A mûvész több mûfaj iránt érdeklõdik, legyen
szó irodalomról, zenérõl, festészetrõl. Madár Xiména mû-
vészettörténész egy tollrajzot látott elõször Gonda Zol-
tántól, a múzeumba került festményeket és grafikákat is õ
állította össze. – Az egyik szempont az volt, hogy minden
korszakából legyen munkája a gyûjteményben, a másik
pedig, hogy úgy olajfestményeket, mint grafikákat, a gra-
fikán belül pedig több eljárással készült mûvet szerezzünk
be – nyilatkozta Madár Xiména mûvészettörténész.

A háttérben zajlik a munka
A sajtótájékoztatón elhangzott, hogy a múzeum még

vár a felújításra, de a háttérben folyamatos a munka. –
Erre nagyon jó példa ez a mai sajtótájékoztató, mert na-
gyon sokan azt gondolják, hogy mivel nincs kiállítás, ak-
kor mit csinálnak a múzeumban? Azon kívül, hogy nincs
kiállítás, minden mást. A muzeológiai és a tudományos
tevékenység, konferenciák szervezése, tehát a leltározás-
tól kezdve a revízión át minden zajlik. Erre is nagyon jó
példa, hogy gyûjtõmunkát is folytatunk, egyrészt mi ma-
gunk járunk utána bizonyos mûtárgyaknak, másrészt pe-
dig felajánlások történnek, a mostaninak is nagyon örü-
lünk – mondta dr. Rémiás Tibor, a Jósa András Múzeum
igazgatója.

Érkeznek a felajánlások

Az igazgató kiemelte, hogy a tagintézményekbe érke-
zõ adományok gyakoriak. A múzeumfaluba folyamato-
san jönnek néprajzi vonatkozású felajánlások, a Kállay
örökösök többször juttatnak el könyvtári anyagokat, ok-
iratokat, mûtárgyakat a gyûjteménynek. Legutóbb Horthy
István unokája különbözõ iratokat, festményeket és egy
díszmagyar viseletet is a múzeumnak ajándékozott.

Újra extrém verseny Sóstón
Az Extreme Trail szeptember  9-10-én ismét sportolók-

kal népesíti be a Sóstói-erdõt. Immár 5. alkalommal látja
vendégül az Aquarius Élmény- és Parkfürdõ a rendezvényt.

A szervezõk ezúttal is újítanak a versenyen, szeptem-
ber 9-én, szombaton terepakadályfutás  szerepel majd a
kínálatban, erre a napra két különbözõ nehézségû pályá-
val készülnek. Az ELIT futamba azokat várják, akik már
több Spartan vagy OCR versenyen rajthoz álltak. A NOR-
MÁL futamban pedig egy könnyített, bárki által teljesíthe-
tõ pályán kell végigmenni 5 vagy 10 kilométeren.

– Vasárnap azoknak kedvezünk, akik egy szuper terep-
futóversenyen szeretnének részt venni, 5 vagy 10 kilomé-
teren lehet rajthoz állni. Minden távon 5 korosztályban
díjazzuk a dobogós helyezetteket. Újdonság, hogy elõ-
ször az Extreme Dog Race kutyás futóversenyt indítjuk el.

Nagyon sokan
futnak manap-
ság hûséges
négylábú társa-
ikkal. Ezúton is
meg szeretnénk
adni a lehetõsé-
get, hogy újabb
nagyszerû közös
élményben legyen részük. A szolgáltatásaink változatla-
nok. A nevezési díj tartalmazza a fürdõbelépõt is. Minden
teljesítõt egyedi fém éremmel jutalmazunk. Ezen kívül a
szokásos gazdag támogatói befutócsomagot, egyesületi
ajándékot, ingyenes szabadidõs programokat szervezünk
a kilátogatóknak.

Regisztrációs felület:  www.extremetrail.hu.
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„Teljes kosztüm kötelezõ”
– Strandfürdõzés városunkban 2.

A strandfürdõ megnyitásával lüktetõ élet költözött a
Bujtosra. A fürdõ medrét évrõl évre kikotorták, tisztítot-
ták, a partot fásították, akác- és jegenyesort ültettek, a
kabinok számát folyamatosan bõvítet-
ték, még láblemosó vödörrõl is gondos-
kodtak. A fürdõt eleinte csak felváltva
használhatták a férfiak és a nõk, utób-
biak kosztümében a divatnak megfe-
lelõen a fekete szín dominált, a fürdõ-
sapkák viszont rikítóbb színûek voltak.
A legtöbben úszócipõt is viseltek.

A Bujtos mellett Ököritó biztosított
még lehetõséget a fürdõzés szerelme-
seinek. 1922-ben nagy csinnadrattával
jelentették be, hogy egy konzorcium
20 évre fogja kibérelni az orosi szõlõk
mögött, a nagykállói országút mentén
elterülõ, mintegy 42 katasztrális hold
területû Ököri tavat, hogy ott strand-
fürdõt létesítsen a hozzá tartozó alkalmatosságokkal.
A tervek között az evezõs, a vitorlás és a motorcsónak
sport meghonosítása is szerepelt. A terület tulajdonosát,
báró Molnár Viktort azonban nem sikerült meggyõzni-
ük, a tóban megtiltotta a vadfürdõzést, abban haltenyé-
szetet kívánt létesíteni. Végül 1927-ben maga alapította

meg az Ököritó Gyógy- és Strandfürdõ Részvénytársa-
ságot, s tette legálissá és egyben fizetõssé a fürdõzést.

A sziksóban gazdag vízhez rendszeres buszjáratok
vitték a fürdõzõket, akik a rekkenõ hõ-
ség elõl a vízben kerestek menedéket.
1928 nyarától Papp Lajos falatozójá-
val lett teljes az élmény, az étlapon a
városi árakon kínált halpaprikással és
sörrel. A lelkesedés ismét túlzásokban
nyilvánul meg: már a „kisebbszerû Ba-
laton illúziója” lebeg a tudósító sze-
me elõtt.

1931 nyarán az ököritói-strand szép-
ségkirálynõjének a megválasztása ho-
zott izgalmat a fürdõzõk életébe. A höl-
gyek Molnár Viktor csónakházának
mólóján vonultak fel, amely elõtt az
érdeklõdõ tömeg heringek módjára zsú-
folódott össze. A zsûri, amelynek elnö-

ke Tasnády Fekete Mária, Miss Magyarország volt,
Timarovszky Manci (képünkön balról a második) nyír-
egyházi hölgyet hirdette ki gyõztesnek, aki részt vehe-
tett a Balaton tündére választáson.


